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SUMMONS.

United States of America, !

Indian Territory, g

Choctaw and Chickasaw Citizenship Court.

The President of the United States of America,

Tothe United States Mérshal for the Indian Territory, Southern: District,

GREETING:

You are herebv Commanded to Summons P. S. Moseley, Governor of
the (,hlckas.iw thmn to answer on behalf of said nation, in twentv days after the service of thlS
wummons upon hn'n as Governor of said Nation a Complamt in Kquity filed against the

Choctaw and Cnckasaw nation in the Choctaw and Chickasaw Citizznship Court, 1n the Indian l‘er-

| 777( ,,,,,,, (et V/W K Falle £ ee

ﬁ’itor_v, at

and warn him that upon his failure as said Governor to answer on bzhalf of said nation, the
complaint will be taken for confessed, and you will make return of the summons instanter;

And you are further commanded to notify said P. S. Moseley Governor aforesaid,

that the papers, files and proceedings in the case ot /%""44/ pa @W /y/

File No. /ﬂ/ in the District Court for the

Indian Territory, has been transferred to the Choctaw and Chickasaw Citizenship Court, and that
// .
the certificate of the clerk of said court for said Q Ll &/44/ Sy District, Indian Territory,

has been attached thereto.

WITNESS the Honorable Spencer B. Adams, Chief Judge,
‘ Walter I.. Weaver and Henry S. Foote, Associate
Judges, and the Seal thereof, at South McAlester,

| Indian Territory, aforesaid, this B SRR

day of March A. D:, 1903.
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SUMMONS

IN EQUITY.

VS.

Choctaw and Chickasaw Nations.

Summons issued Z'/ ............. day of
March, 1903. Returnable instanter.

Marshal’s Fees.

o

Service - - -
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Miles - - - -
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Expenses - - -
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Attornevs for Plaintiff.
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SUMMONS.

United States of America,

Indian Territory, o

Choctaw and Chickasaw Citizenship Court.

The President of the United States of America,

To the United States Marshal for the Indian Territory, Northern Districti,

GREETING:

You are hereby Commanded to Summons Green McCurtain, Principal Chief of
the Choctaw Nation, to answer on behalf of said nation, in twenty days after the service of this
summons upon him, as Principal Chief of said Nation a complaint in Equity filed against the

Choctaw and Chickasaw nation in the Choctaw and Chickasaw Citizenship Court, 1n the Indian Ter-

ritorv, at 66.777@ ,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,

and warn him that upon his failure as said Principal Chief to answer on behalf of said nation, the

complaint will be taken for confessed, and you will make return of the summons instanter;

And you are further commanded to notify said Green McCurtain, Principal Chief aforesaid,

Indian Territory, has been transferred to the Choctaw and Chickasaw Citizenship Court, and that

the certificate of the clerk of said court for said W District, Indian Territory,

has been attached thereto.

WITNESS the Honorable Spencer B. Adams, Chief Judge,
Walter L. Weaver and Henry S. Foote, Associate
Judges, and the Seal thereof, at South McAlester,

Indian Territorv, aforesaid, this Z/ ............................

day of March A. D., 1903.
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N THE CHOOTAW AMD CHICKASAW CIT ZENSHIP COURT, AT 8 (UTH le-
| ATESTER, IN THE CHNTRAT, DISTRICT OF THE INDIAN TRRRITORY,

ek Y /‘Zc@fdyumum ')
e = Nusmber
)

CHOCTAW HATION AND CHICKASAW Hmzam
‘ m!mﬂmmﬁa.

APPLICATION FOR TRANSFER OF CI7IZRNSHIP CASE,

come now your petitioners ZW V%Y /iclo

and represent to this FHoevorable OBurt that they are bona fide res-
fidents of the W nation, of the Indisn Territory, ani that
they were sudh residents at and prior to the 10th day o Jung 1896,
and have remained such residents ever since; and that they are news
bers of the Choetaw Tribe of Indians, ani entitled to be enrcllad

a8 asuch,

Yow petitioners "wriher show that en the 7th day of Sep-
tember, 1996, they filed their joint applieation with the rommission
to the rive civilized Tribves, asking to be enrolled as memberg of the
Choetaw Tribe of Indians, which applieation was made under the pre=
viglons of an aet of Congress approved June 10th, 1896,

And your petitioners show 'mg the Chootaw Vatian uppnﬁrﬂ
and filed its answer to sald petition, and thersafterwards, to-wit;
on the 2nd day of December, 1896, said Cormission renderdd a decision
upen said appliestion; and thereafterwards, to-wit: on the 20th
day of Jamuary, 1897, an appesl was taken from said deeision, o
the United States Court, at South MeAlester, for the central District
of the Indian Territery, and the Chootaw Nation was duly notified
ahd appeared and answered; and thereafterwards to-wit: on the 24th
day of August, 1897, said eause, whieh was mumber / \éﬂ? y Game on



to be heard in sald court, &nd upon a hearing sald eourt rendered &
Judpment declaring your petitionsrs to be entitled to be enrolled
an mﬁ»m of the chootaw Tribve of Indians; that sald X Judgment
mﬁnn in tm foree and effect, and from said judgrent an apyeal
wa.s t&kﬁm

WHEREYORE, your petitioners pray that said ecause be trans-
ferred from sald United Sistes Court to this Honorable Court, and
that on & hearing In thie eourt they be adjudged %o be mede rs of the
" Choetaw Tribe of Indians, and your petitioners will ever pray as
in duty bound,

UNITED STATES OF AMERICA,
INDIAN TERRITORY,
GENTRAT, DI STRICT.

s having been by ne first

duly sworn, asgording te law, states on oath that is one
of the petitioners above named , and that the stat -nmenis contained
in sald petition are true, as affiant verily helleves.

aubsoribed and sworn to before me on this the day
ﬂf Wﬂl, Au nv' 1%’36

— TTReNry WYe, T T



To Manffield, MeMurray & Cornish, Attorneys of Reeord
for the Choetaw and Chiekasaw Nations:

YOU ARE HEREBY NOTIFIED: That st the expiration of two days
from this date I will file, in the office of the Clerk of the Choc-
taw and chiekasaw Citizenship Court, at South McAlester, in the Cen~-
tral Distriet of the Indian Territory, an applieation in behalf of
Z%Zb7t4~;23,/6;412:79fi14 et al., to have transferred and certii-
fied to sald Citizership Court, from the United States Court, at
South MeAlester, in the Central Distriet of the Indian Territor ;:ELNM
& certain Citizenship Case, wherein judgment was rendered in favior
of said 7/¥Vv44{£:f>¢¢14zr—et al., a eopy of whieh applieation

is hereto attaehed,

-5

Qé/f;%«, *

At?ﬁ;ﬁﬁy for Applieants.




JZK THE - BROCTAW AND OHICKASAW CITIZENSHIP GOURT, AT SOUTH Mo-
AIZSTAR, IN THE CENTRAY, DISTRICT OF THE ITNDIAN TRRRITORY,

7.91/1/»& " 7
R falle, ST ud Plad ntiffs,
- - Humber

3
». !
CROCTAW AMD CHICYASAW NWATIONS Mefendants. (

APPLICATION FOR TRANSYTR OF CITIZRUSITP CASE,

Come now your petitioners, 7-(/1&/1/%/3 ﬁ% %7
%ﬁ% PR VRl Pl () Boiin

Pty WW@W?M%

ad represent to this Fenorable Court that they are bona fide rese-
idents of the P — Fation, of the Indien Territory,
and that they were such residents &t and prior te the 10th day

of June, 1896, and heve remained such residents ever since; and

that  they are mmhm of the W Wl’w of Indians
and entitled te w enrolled as such.

Your mtitwmr# further show that on the 7th day of Raptem-
ber, 1996, they fillad their jJoint mpplioation with the Commission
to tm Pive Civilized Tribes, asking to be enrclled as swnmbers of
the Choetaw Tribe of Indians, which appliont ion was made under
the provisions of an aet of Congress approved June 10th, 1896,

, And your petitioners show that the Choetaw Vation sjreared
and filed 1ts answer to said petition; and thereafterwards, to-wit:
on the 2nd dey of Decoenber, 1896, said Conmiesion rendered & de-
oision upen saild wpplieatlen; and thereafterwards, to-wit: on the
20th day of January, 1897, an appeal was taken from said deei sion
t® the United Blates Court, et South YoAlester, for the Central
Distriet of the Indian Territery, snd the phootaw ¥ation wam duly
notified and appeared and answered; and theremfterwards, to-wit:



on the D44 day of August, 1897, snid sauee, shich was aumber

ms on %0 be heard in said court, and wpon & hearing, sald courd
rendered a judgment declaring your petitioners 1o be entitled to

be eénrolled &s menbears of Lhe pghoetaw Trive of Indlans; that

sald Judgment ressined in full foree and effect, and from said Judg-
ment ne appeal wms taken.

WHEREFORE, vour petitioners pray that sald caume be trans-
ferred from said United Seates Court e this Honoreble Court, and
that on & hearing in this esurt they be ad judged te be members of
the rshoataw Tribe of Indians, and your petitioners will ever pray
a8 in duty bound, |

UHITED STATES OF AMERICA,
IDI AT TRRRITORY,
CENTRAL DISTRICT,

, htving been by me first duly

sworn, secerding te law, states on his oath that he s one of the
attorneys for the pat 1t1lore re above nawned, and that the statenents

containad In sald petition are true, as affiant verily believes.

Subreribed and sworm teo before me on this the day
of Mareh, A. D{, 1908 ,

“Hotary ‘ublic.



To Mansfleld, McMurray & Cornish, Aitorneys of Reeerd for
the pchoctaw and phickasaw Nations:

YOU ARE HIRERY NOTIFIED: That at the sxpiration of two
days from this date I will file, in the office of the Clerk of the

Choetaw and chickasaw Cltizenship Court, a4 South MpAlester, in

Central Distriet of the Indian Territory, an applieation in bel

of 7;{/7/1/4& y&, Wm et al,, x to have transfr er

gnd certified to said Citizenship Court, from the Unlted ftate |

'c»mrt, a% South MeAlester, in the Central District of the Indi .
Territory, & certain C1tiz enship Case wherein judgment was AN

dered in faver of seid 7/W A ) ';7,,44[;—_&% al. , & copy of whie
application 1s hereto attmched,




IN THE CHOCTAW AND CHICKABAW CITIZENSHIP COURT,
SITTING AT B0UTH McALESTIER. ;
HOVEMBER TERH 1903,
Nos, 99,

B0 250 G S A 500 B S0 U R 0 SR AR B TR B0 05 25 R S SR B SR S SR SR BN AR IR AR SR 2R

VERNA D. POTTS, ET AL., g
v g DEMURRER.
i

CHOCTAW AND CHICKASAW WATIOHS,

COME now the Choctaw and Chickasaw Natlons, by
Mansfield, Mclurray & Cornish, thelr attorneys, and DEVUR to
the application, or petition, filed herin by plaintiffs, for

the reason that the same does not state facts sufficienty, if
true to warrant this Honorable Court in enrolling them as

membars of the Choctaw Nation.
' THE CHOCTAW NATION
THE QRICKABAW HATION.

By,

&atarmaya.

INDIAN TERKITORY,
‘ BEe
CENTRAL DIGTRICT.
I, W, He Hoore, on my oath state that I this day mailed
a copynof the foregoing demurrer to plaintiffs' a'torney of

record.

SBworn to and sbbscribed before me this day of

1903,

Notary Publics



IN THE CHOCTAW AND CHICKASAW CITIZENSHIP COURT,
SITTING AT SOUTH McALESTER,
NOVEMBER TERM 1903,

0 0 20 G S e S R 2 T N (Y L0 G R B e S e M

VERNA D. POTTS? ET AL.
: d e MOTTON TO MAWE MORE

DEFINITE AND CERTAIN

ve g
CHOCTAW AND CHICKASAYW NATIONS., |

COME new the Choctaw and Chickasaw Natlions, by
Mansfield, MoMurray & Cornish, their attorneys, and move this
Honorable Court to require the plaintiffs to make their applie
cation, or petition, more delinite and certaln, in this,

to~wit, that they be required to state:

FIRST. Whether they, or any one, or all of their slleged
ancestors, through whom they clalm the right tc be adunite
ted and enrolled as citizens of the Choctaw wation, come
plied with the XIV Article of the Treaty of 1830, between
the Unlted States add the Choctaw Wation} and 1f any one,
or all so complied, by whom was such compliance made and

NOWe

SECOND. Vhether they, or any oneg, or all of their alleged
ancestors emigrated to the Choctaw Qatimm, Indian Terriw
tory, with the Choctaw Indians residing in the olf Choctaw
Yatlon, In the State of Misslssippl, in accordance with
Article III of the Treaty of 1830, and it 30 the name or
nanas of the person or persons B0 emigrating.

THR CHOCTAW NATION
THE CHICKASAW NATION,

By

Attornaeys.
INDIAN TERRITORY, i
CENTRAL DIS TRIUL- el

He Yoore, on my oath state that I this day mailed a
coYy 0} th& foregoing motion to plaintiffs' attorney of record,

Sworn to and subscribed before me this___ day of
1903,

“Hotery Puolics



BEFPORE THE CHOCTAW & CHICFASAW CITIZEWSHIP COURT SITTING AT SOUTH
MeALESTER? INDIAN TERRITORY, DECHEMBER TERM 1903,

December 3, 1903,

Verna D, Potts, et al.,
VS

Choctaw & Chickasaw Nations,

J. G. Ralls, on behalf of the plalntiffs,

Mangfield, MeMurray & Cornish on behalf of the Nations,

This cause coming on to he heard on this day the following pro=
ceedings were had:

Mr. Ralls:®

States that it is agreeable with him to have the record in the
case of P, D. Durant, et al., transferred to this case,

e e e e e e e e e e

Nancy Lee Cundiff, a witness on hehalf of the plaintiffs,
after being duly sworn testified as follows:

Direct examination by Vr, Ralls,

What is your name? A Nancy Lee Cundiff,

How old are you? A Seventy-three,

What was vour maiden name? A Durant.

What wag the name of your father? A Durant.

What was his first name? A Jefferson,

WVhat was the name of your mother? A Maiden name?

Yes? A Margaret Brothers.

You are the same person who testified here in the case of P, D,
Durant, et al? A Yes,sir.

Are you acquainted with Verna D, Pottg? A Yes; that is my
brother.

She is present in the court room? A Yes,sir,.

Is she married? A Yes,sir.

What is the name of her husband? A W. G. Poits.

How o0lé is your daughter? A She is thirty-eight.

Has she any chilldren? A Yes,sir.

What are their naves? A Mary Jane, Edward and Sam,

Were wvou hefore the Choctaw council in 18985? A Yes ,sir.

Did you make application there? A Yes,sir.

Vho is Mattie Lee Armstrong? A That is 1y daughter,

She was in the apnlication with wvou? A Yes,sir,

What was the names of her children? A Viney and Latha m, I don't
think she had them at fxummkk Council.

O DODOODOOL0

DODDODDOLODODOLO



.

Q@ What was the name of wour gramifather on your father's side?

A I don't know what theyv called him-I don't know nmy grandfathaer,

Q You don't raenemher ever seeing him? A If I did I don't remem=
ber anvthing about it,

Q@ You remmmber your grandmother? A On my Tather's side?

@ Yes? A I may have sean her but I was very small,

Q Did you ever live in the Choctaw Nation? A I never lived in
the Choctaw Nation only here at Durant,

Q@ You never did live Xkum here before that? A Well, I lived here
with others but I never did own a place here untll then,

@ Did wour father ever live in the Choetaw Nation? A I can't
tell you whether you would call it living-he stayed tlere a
good deal of his tine,

Q Did he ever have a home and have his family in the Choctaw
Fation? A I don't think only that time thers at Doakswille,

Q@ When was that? A That was in 1847,

Q@ Didhe have any brothers or sisters? A Yes,sir,

Q@ How many sisters? A I don't know-~there wasg six I helieve,

Q@ How many hrothers? A Three,

Q@ To what race of people ¢id wvour father belong? A What race of
peopla?

0 Yeg? A DBelonged to the Indians I reckon,

Q@ To what tribe of Indians? A Choctaw.

Q Do vou know whether he gpoke any Indian langusg~? A Ves; he
SPO that ve g 4 we 1l .

Q What lanﬁn&gw was 1t? A Chootaw,

Q@ Did you ever hear him in any conversation with any pwr&an
&p@akiﬂﬁ thea Chootaw Wnngunsm? A Yes; I have hWeard him,

Q@ Who were they? A I ean't tell wvou who they were; I cnulé not
tell you the tndiang he talked to,

Q@ Where was it you heard him? A In Houston County, Texas and
Brown County,

@ Did you ever hear him at any other place? A No,zir; I never
went with father much,

Q@ Where did he die? A He died in Leon County.

Judge Adams:

Q@ What state? A Texus,
Mr. Ralls:

Q@ SBtate whether or not his aprearznce indloated that s had
Indian blood in him? A Yes; he appeared to have 1it,

Q@ Did vou ever talked with him or hesr him migke any statements
ahout his parents thet vou remember of? A MNo,sir; I never heard
him say; I heard rmy mother sg ymore about it than anvbody and I
don't think ale knowed 1t. He roanmed around so much.

Q@ Did you sver hear him say anything about the race of people to
which he belonged?

Mr. Cornish:

The Chootaw and Chicxasaw Nations ohject to the question and the
answer sought to be elicited by it on the theory that it iz net
competent o prove hlood and racial status hy hearsay svidence,

Judge Adams:

Proceed,



My,

L OO0

DODO DO

Mr.,

1.7
L o

Mr.

Mr.

Mr.

Ralls:

Did wou ever hear him make any statements in regard to thst?
A I heard him talk some about it,

Vhat édid he claim? A He claimed to he Choctaw.

Where were vou born” A I think I was born in Mississipwni.
You rememher anything hbout Mississinpl vourself? A Yes; I
remember something about it, I went to school there,

What part of Mississippi did you live in? A We lived in
the South part but from where I came to Texas was Tishomingo
County.

WVhat part Choctaw did vour father claim to he? A I never heard
him say. I have heard Judge Durant say what part he was.

Is Judge Durant a Choctaw? A Yes,sir.

You applied to the Dawes Cormigsion in 18967 A Yes,sir.

You were admitted there? A Yes,sir.

And no anveal was takent A No,sir.

Cornish:

We object. In the firgt place it is not competent in this case
and in the second place, if competent, the record is the bemt
evidence,

Ralls:

I simply wish to identify her as being the same person.
Cornish:

Bhe is not a party to the case.

Ralls:

But ghe is a relative of these persons and her right has been
adjudicated.

Cornish:

If that is true the adjudication of her status wengd have
no effect here at all,

Mr. Ralls:

Mr.,

It seems to me that it would have some effect as she is
the plaintiffs' mother,

Cornish:

She is eontested; that is why the Daweg Commiss ion cannot
give any certificate.

¥r. Ralls:

The Secretary has passed upon it; he has directed the Dawes
Commission to go ahead and enroll these persons and "r, Cornish
knows that. I was a party to that controversy myself, That re-
gquest was made and was very proaptly turned down by the Secretary.
of the Interior,



Judge Adams:

You have identified her,

Mr. Ralls:®

Q

OH OH DODOODLL LOOHOS L DO

You are the same person mentioned in the act of the Choctaw
Council approved Nov mber 8, 1895, by Jeff Gardner, Principal
Chief of the Choctaw Eation% A Yes ,sir.

That was your daughter and granddaughter named their with you?
A Yes,sir.

Where did your daughter Mrs, Po tts live? A She lived here at
Durant or right close there.,

Are her children living ? A Yes,sir.

Her husband is also living? A Yes,sir.

How long have they lived in the Choctaw Nation Mrs., Cundiff? A
A I think ever since 1896,

Is your husbdm living or dead? A My husband is dead.

When did he die? A He died in 1891.

1901 you mean? A Yes,sir,

He was a white man? A Yes ,sir.

Diéd you say your mother was a white woman? A Yes,sir.

Did you learn from vour father what your grandmother was? A Yoy
askedxkim me that a while agh-she was part Indian blood,

What family did she belong to; did you learn from him who she
was before she was married? A Yes,sir. :
WVho was she? A My mother sald she was a Pitehlyn.

Judge Foote:

Q

What was she? Az Saild she was a Piltchlyn before she married-
some calls them Peachlin,

Mr. Ralls:

Q

OSDDODD

ODOOD O

P, D, Durant here is vour brother? A Yes,sir.
Cross examination by Wr., Cornish,

Your name is Nancy Lee Cundiff? A Yes,sir.

How o0lé are you? A Seventy-three,

Then you were born in 1830? A Yes sir.

Well, now; where were you born? A I think in Mississippi.

In what county in Mississippi? A I don't know; I ecan't tell
you much about the counties. I don't think there was much
counties in them days and times.

Where were you living in Mississipoi when vou can first remember?
A I think I lived in Tishomingo County.

What was your nearest town or point? A I can't tell you,

How o0ld were you when vou left Mississippi? A I was about 16,
WVhat was the county-seat of the county at that time? A Jocinto.
How far did you live from there? A Twenty miles.

In what direction? A I don't remember no direction.

Q Mrs. Cundiff you say your father's name was Durant? A Yes,sir,

Q

How don't you know of your own personal knowledge that your father
never called himgelf Durant in his life time? A 7Yes; he called
gimself Durant; some sald he took off the "T" but he went by

oth,.
Don't you know of your own pwrsonal knowledge that your father
never called himself D-u-r-a-n-t and that none of the members of
your family ever called themselves Durant until certain members


http://Durar.it
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cam to the Choctaw Nation about ten years ago and made the

acquaintance of the Choctaw Durant family and that before

that time they were known and known only and called themselves
and called themselves only by the name of D-u~r-e-n; don't kou

know that of your own personzl knowledge? A No,sir; I don't

know that; I heard them called the other,

What was your father's name according %o the way you spell

it? A Jefferson Durant.

Don't vou know that vour father was one of the wealthiest men

ghat lived in his county in the state of Texas when he died? A
o,8ir.

Don't you know that he was one of the largest land owners when

he lived in that county? A I know he owned a good deal of
land.

Don't you know that there is now pending in the state of Texas
a law sult over your father's estate in which proceedings the

name of your father and the names of all the members of this
family is given both in and out of the court and in the records
and proceedings of the court as Duren, don't you know that?

A TNo,sir; I don't know nothing abhout the law sult,

Don't you know that there is a law suit pending in the courts
of the state of Texas to remove William H, Cundiff as the
administrator of wour father's estate and to anpoint someone
else? A I don't know anything about that now but he held that
until he died in 1891.

Don't you know that there 1s a law suit pending over vour
father's estate? A No,sir,

Don't yvou know that vour father alwayvs cqdlled himself and was
always called by everyhody else up to the time of his death
and that his name appeared in all of the records which were

made in connection with him and his business as Jesse, J-e-g-g~e

Durant, D-u~r-a-n-t? A YNo,sir; I don't know; he had it both

ways. Some times one way and some times another,

Then he did have it both ways? A Yes,sir,

Don't vou know and are vou not willing to say to the cowt that

he was some times called Jesse? A I reckon he was.

Don't you know that? A No,sir; I don't particularly know it,
I never was with myv father much, I don't know nothing about
his dealings.

Who is Maggie E.,, or May P. Duren who married a man named

Butts? A Her name was Lou.

Who was Lou, a female membher of your family, whose daughter

was she? A I re zkon that was my sister,.

Did she marry a man named Ward? A No,sir,.

Married a man named Butts? A No,sir,

The one that married Butts? A I don't know.

You know there is such a perso~? AYes,sir.

Whose daugiter was the women Lou - wWho married a man named

Butts? A That was my sister's daughter,

That was the daugliter of P, D, Durant in this case? A Yes,sir.

When did she marry Butts? A I can't tell you.

About when? A I can't tell you; it might be ten or twelve
years ago.

Were you present at the time of the marriage? A Yo,sir,

Were you anywhere shout there? A Wo,sir.

You were living somewhere else? A Yes;I lived way off,

In what year did your father die? A He died in 1864.
In what county did he die? A Leon County.

How much land did your father wn at the time of his death? A I
don't know.
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Were vou living with him at that time? A No,sir.

How 0ld a man was he when he died in 18887 A I reckon he
was €3,

He died in '69 and was 63 years old at that time; then he was
born in the year 1806, that would be correct? A No,sir,

In what vear was he born? A I think he must have heen born
in 1801,

Then your knowledge as you get 1t from the family is that he was
born in 18017 A Yes,sir.

He was a man between sixty and seventy years old when he died
in 1869? A I said he was sixty~three,

Where were vou living at that time? A I was living in Houson
County.

Does that adjoin Leon County? A MNo,sir.

How lopg had vour father lived in the county where he died
hefore he died? A I don't think he lived there long.

What county did he live in before he came to ILeon County? A I
think Cherokee,

e owned land in Cherokee county? A I don't know.

Were vou not living with him when he lived there? A No,sir.
Where did yvou marry? A Houston County.

Whered idhe live before he lived in Cherokee County? A He
lived in Cherokee County twice,

Before he Tirst went to Cherokee County where did he live? A
In Red River County.

How long did he live in Red River county? A Hardly a year.
Where é1d he live before that? A In Doaksville he staved a
little while,

That is in Red River county Texas? A Yes,sir.

He stayed in Doaksville while he was living in Red River
County, Texas? A He stayed at Doaksville before he want to
Red River.

Did he own land there? A Yes ,sir,

Did he make a crop there? A Yes; but he sodd it out,

Whose lund did he live on? A A man by the name of Doak I
think.

In what year was that? A '47.

Wow when did he live in Houston County? A He wemnt from there to
Cherokee county and from Cherokee court vy he went to Houston.
He owned land in Houston countyj A I don't know; I reckon he
did,

You were married in Houston county? A Yes,sir.

In what year? A I was married in 1853,

In what counties have you lived in the state of Texas taking it
from the time you were married up to the time you came to this
country beginning with Houston county; vou were married in
Houston County? A Yes,sir.

What other counties dié you live in? A I never lived anywhere

until I came to Wise county.

Just the two? A Yes,sir.

You were married in Houston county mm in 1853 and lived there
continuously until what year? A 1881,

Your husband and you owned land in Houston County from the
time of your marriage until 1881%? A I reckon he did,

In 1881 you came to wise county? A Yes,sir.

And lived tere continuously until you came to this country a
few years ago? A Until I came to Durant,

You lived in Wise county until what year? A '98 or '97,
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Your husbhand owned land in Wise county from the time of your
removal there until vou moved away? A I think he did.

You were living in Wise county in the state of Texas when you
made vour application to the Choctaw Council? A Yes,sir.

You were living in Wise county when vou made application to the
Dawesg Commission in 18967 A Yes,sir,

You were living there up until you moved here in 18%8? A Yes,
sir,

You were living on land which wour hushand owned in Wise county
Texas at the time you made application? A Yesg,sir,

You do not speak the Choctaw language do you? A Wo,sir,

You don't understand it? A No,sir.

You don't understand any Indian languase do you? A No,sir; I
don't understand any now; I use to could understand a 1little,
How much ecould vou understand? A HNot much.

To what extent did wou know the language? A Not to nmuch ex-
tent,

You don't know whether these people were talking Choctaw,
Chickasaw, Cherokee of your own knowiedge? A No,sir; I did not
know of my own Xnowledpe,

You say that when vou can first remember vou were living in
Tishominro County in the state of Wississippi? A Yes,sir.
Don't vou know and did you not know at that time that this was
where the Chickasaws lived? A I knew there was Chickasaws
and Choctaws too,.

Don't vou know that that was the Chickasaw country? A I don't
know it yet.

Then you did not hear that at that time? A Yo,sir,

And diéd not know that? A No,sir; we never stayed there long.
Who had charge of the bus inegs before Councilil when you made
application? A I can't remember that.

Wag it not a man named Armstrong? A Yes,sir,

Who married vour daughter? A Yes,sir.

He was the business men that managed the affalr? A He was one,
A man named Alex Durant wae employed by you and your people
was he not; he was yvour attorney? A I reckon they employed him,
You know him Mrsg., Cundiff? A VYes; 1 know Alex Durant.

You know he reresented yvou before the Council and was your
attorney there? A No, I don't know that he was the attorney,
Don't you know that Alex Durant was your attorney before the
Dawes Commimsion? A I know he attended to things, I did not
know he was a lawyer.

You know that Alex Durant attended to things before Council and
before the Dawes Cormmission in 18967 A I don't know that he
attended to things before the Dawes Cormmigsion.

You say that you heard from Alex Durant what part Choctaw you
were? A Yeg,sir.

Re-direct examination by Mr. palls.
Was Alex a brother of the Durant family? A Yes,sir,
Do vou know whether he was related to yvour father's father? A
I can't tell you onlyv what he said; he suld he was.
What did he say about it?

Cornisgh!

We certainly object to what Alex Durant, her attorney, saild--
that he claimed that these people were kin to him,

Judge Adams?

Q

H
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Have you proven the kinship?
Mr. Cornish:

This woman states positively that he don't know anvthing
about it except what Durant said to her,

Mr., Ralls:

The witnegsg by whom we exvect to prove the relationship is
gslck at Durant andéd cannot be here. We have a witness here by the
name of Jones hut I don't know what he knows ahout the relation-
ghip.

Judge Adams:
Ig the man living whose stategyent you propese to prove?
Mr. Ralls:
No gir; he is dead.
Judoce Adams:
It is not comretent now.
Mr, Ralls:
We execept to the court's ruling.
Judge Adams:

We don't permit any exceptions to the ruling of the court
in the record.

Mr. palls:

Q@ This man A, R. Durant was a recognized Choctaw wasg he® A Yes,
sir.,

Q How long hag he been dead? A I just can't tell that. I reckon
about two or three years.

Witnﬂss oxgusadiltoobiacaw~-uv L I

Bill Jones, a witness on hehalf of the plaintiffe, after
being culy sworn tegtified as follows:

Direct examination by Mr. Ralls.

What is vour name? A Bill Jones,

How old are you Mr., Jones? A Seventy-four vears old,

To what race of people do vou belong? A I am Choctaw,

How much Choctaw are you? A Half,

Where were you born? A 1 was born in Mississippi.

g?at place in Mississipnl were vou horn? A I was born on Pearl
Ver.

How large were you when you came to this country? A I was

about grown, I was seventeen.

o ODODOLHD
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When you left Mississ ippi to come to this country did vour

folk came with vyou? A They came before I did,

Wnere ¢id you move to when you came to this countrv? A T moved
to Skullyville and stayed there for some time.

Did you know A. R. Durant, Alex Durant, during his life time?

A Yes, I have known him always.

Do you know Dixon Durant, D. D, Durant? A Yes; I have known

him ever since I was about that high,

Did you know any Durant's in the state of Misgsissippi® A VWes;
I knew pretty near all of them.

Do you spe ak the Choctaw language? A Yes,sir.

Have you spoken it all of vour life? A Yes; I have talked

both langvages all my life,

What Durante did you know in Mississippi? A The great grand-
father, his name was ~~they =-some ealliled him TLoui Durant and
some called him TLouis Durant., He was a Frenchman,

Go ahead? A And then Piere' Durant who was a son of lLouis.
Alright go ahead? A Then Piere Durant married a relative of the

Pitehliyns.

What race of people did the Pitchlyns belong te? A Choetaws,

Did you know Piere Durant in his life time? A Ves ,sir,

Did vou know any of hig childre ? A Yeg, I knew them,all,

Can you name seme of then? A Jefferson Durant and George

Durant.

Go ahead? A Sylvester Durant, Fisher Durant, Joe Durant, Isom

Durant and Alex Durant.

Dié Piere Durant have any brothers? A He had a couple of them
but I don't know thelr names.

Now what became of Figher Durant? A He died in Durant.

Hepe in the Territory? A Yes,sir,

%ou know what became of his father Piere Durant? A He died in
urant.

Do you know whether Righer Durant had any sons? A Yes,sir.

Who were they? A Dixon Durant and Besam Durant.

Did you know the father of Alex or A. R. Durant? A Yes,sir,

What was hig name? A George was his name,

Wag e a son of this Piere Durant that vou speak of? A Yes,sir.

Do you know whether Jefferson Turant was married? A Yes; he

was married in Mississippi.

Do you know whether he had any children? A Yes; he had three
boys and two girls, they said.

Do vou refer to this woman Mrs, Cundiff? A The reason I know
her Alex Durant says that Nancy Durant ig going to prove her
right and said I want you to go over to Council and I met her
there and he told me that was Nancy but I could not rewembher
her.

Avout how old was Alex Durant when he died? A About the same
age as me--gewenty-tlree or seventv-four,

Did Alex Durant make any statement to vou in repard to the
relationship of Jefferson Durant and his father, did he? A I
don't know; I hardly know what vou mean by that,

Did he talk to you about the kinship of his father Jefferson

Durant to Mrg. Cundiff? A I knew Sylvester and Jefferson were

brothiarsg hefore he told me.

Were you before the Choctaw Council? A Yes,sir.

Did you tegtify there? A Yes,sir.

Who else was there as a witness? A Dixon and Alex Durant and

myself.
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All three of yvou teatified? A Yes; Dickson Durant had the
proof he had the first time he was there,

How d1id wou happen to go over there? A They sent for me %o
gome there,

You are not anyv kin to these people yourself? A No,sir.

You know what became of Je ferson Durant and his family? A
Jerferson Durart took his family and moved out here %o the
Territory, I wanted *o tell that but that fellew (Mr, Cornish)
objectad to that .

Q@ Go ahead? A VWhen I came I asled Sylvester Durant where
Jerferson Nurant was located anc he sald he moved to Texas to
educate his echildren.

LD O L

¥y, Cornish:

We ask that that be stricken from the record, that question
and answer. That is what we object to, It is clearly hearsay.

Judge Venver:
I don't think it is comvetent,.
Judge Adams:

It would be competert for you %o prove hy competent testimony
that T e went out ol + e Terrltory and went to the state of
Texas.

Judge Foote:

There would be no question about that, He is trying now to
rrove what Sylvester told him about where somebody elge went.

Q Do you know anyvithing of your own knowledge about Jei Terson
Durant going to Texas? A XNo,sir.
Q You never mw saw him after you came to this country? A Yo,sir.

Cross cxamination by Mr. Cornisgh.

ir. Jones you are a Choctaw citizen by blood? A Yes,sir.
You reside at Bennington? A Yes,sir.

You testified in this case, or another branch of this case,
did you not? A Yes,sir.

Now Piere Durant, the father of these children, ¢
tioned lived adbout eight miles from you in *the st
sippi? A Yes, eight or ten miles.

He lived on that place which was elght or ten miles from you

as far back as you can remember? A Yes,sir,

He dic¢ not live anywhere olse in the 0ld Choctaw Nation so far
as vou know? A No,sgir.

His =#on Jefferson Durant lived about two miles from his father?

A Yeg,sir.

Jefferson Durant was married back as far as you can remamber?

A Tes, he was married,

Jeflerson Durant never lived anywhere in the state of Missls-
sippi except there where you told us with his fanmlly? A He

éived there two or three miles from his father; that is all I
OV
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Sylvester and Oeorge, two other sons of Piere, lived in that
same neishborhoed? A Yes, air.

George lived some two or tlhree miles from there and had a
familv? A Yeg,cir.

Sylvester was not married at that time? A No,sir.

And was stil) living with hiz father? A Yes,sir,

At the time vou are telling us about? A Yes ,sir,

When di¢ he move out to this Ratlon? A 1 conld not tell

vou, They moved hefore I did.

How Piere Durant, state if it iz not a faet that he and his
family, Jefferson and hisfamily, and Goegge Durant and vour
mother and her family all moved from Miss ivsiypi to the
Choctaw Nation at the sa e time? A Yes ,sir,

I will ask vou if is not a fact also that yvou came out here a
year or two after they came hare? A Yas; a year or two,

I will ask vou if it is n{ a faet that theycecamecout here
about the yesr 18467 A Yes,sir,

And that vou came abhout 184772 A Yes,sir.

I will aslk vou iT these people, vour mother's people, Piere
Durant and his family and J@J*srmun Durant and his family,

and George Durant and his family, were not emigrated out to
this country by an emigration agent named Fletcher? A Yes,sir.
Thney were in charge of Pletcher? A Yes,sir.

I will ask vou if that man Fletcher was not alterwards ona of
the District Judges of the Choctaw Nation in this country? A
I don't know thate

You have heard that? A Yes,sir,

What Xinéd of a man did vou say was Piere Durant? A He was a
halT breed French.

Now his wife was a 7ull hlend? A His wife was a white woman,
The old man-0old man Piere Durant what kind of s msn was he? A
A He was a half breed,

I am now talking about Picre who was the father of Jefferson?
A He wag hall "rench,

Well Plere Durant, the man who was JefTergon's father, how much
Choctaw blood did he have? A He was about half blooa,

The mother of Jefferson Durant vwas an Indian woman was sne not?
A Yeg; but she was a hal? breed.

Vhat was Plere wife's motler? A I never did know, Them days
we were not allowed to ark any questions about nares.

Now I will ask wyou if vour mother family and Piere's family, and
George and his family, and Svivester and his family and Jeffer=
son and his family moved out <o the Choctaw Nation, Indian
Territory, from the 012 Choctaw Nation in Wississirpi and I
will ask vou if Jefferson Durant did not return 4o Migsisippd
and if vou did not gee him in Mississippl a year after he had
gone back and before vou came out here? A He moved bac k.

Did vou not see him after he had gone hack there in the state
of Mississippi? A Yes; I saw him on Peal River,

Then he returned to this country? A Yes,sir.

Where his family was? A Yes ,sir,

And where his fatle r was? A Yes ,sir.

Where ull of these people were that had bheen emigrated here by
Jim Fletcler, the Indian Emigration Agent? A Yes,sir.

You don't know of your own knewledge anvthing about any connec=
tion that may exist, about these people that live in Texas and
these people that live here, vou don't know that of wyour own
knowiedge? A I don't know that but if she is a daughter of
JeTferson's she 1s bound to be kin to him,

Alex told vou that? A Yes; Alex told me about that,
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Ralls:

I want to introduce & certiflied copy of the act of the
Choctaw Council apvroved November 8, 18%5, by Jeff Gardner,
Princioval Bhief, Choctaw Wetion, HGMLﬁ%i;w Na ney Lee Luz_lff
and Mattie Lee Avms trong and also her children, all members
of the Pitchlyn and Durant families of Chactaws, We have
shown that Mr, Cundiff is a bhrother of the applicant In this
cage,

Mr. Cornigh:

We objeet hecause 1% does not bear upon the esssential issues
in this case and is therefore not competmbt,

Verna Davis atfs, 8 witness in her own hehalf, after being

duly sworn testified asg follows:

DDODDTLDOD0

DD DDDDDOD

D D DD

S E

Direct examlination by "r. Ralls.

What 18 vour name? A Verna Davis Poitts.

How old are wvou? A Thirty elcht vears,

Whet 18 the rname of vour mother? A Nancy Lee Cundiff,

Are vou married? A Yes,air.

Vhet is the name of wvour hushand? A William Guthrie Potts.

0
£ he a white man? A Yes,sir,
When were vou married to him? A We married in Septermber 1887,
Where ware ~ou married? A Wise County, Texas.
Have you any childran? A Yes; I have three living.
Whnt are their nases? A Mary Jane 1s the oldest?
How old is ghe? A She was thirteen years old in Novemhe r,
What I8 the name of the next one? A William Rdward,
How old ig he? A He will be eleven yvears in Dscemher,
What 18 the name of the next ona? A Sanm Wallacae,
How old4 iIs me? A He will be a vear in Janusry,
How long huve you lived in the (‘hgo‘}'mjr Mation? A I moved here
in ;“»'”"tﬂfmz“)(””“ 1*;96.
Have yvou lived here ever uaince then? A Yegs ,sir.
You were admlted hy a Judgment of the United Stntes Court here
at South McAles ter? A Yes ,sir,
You are the game nerson? A Yes ,sir.
When 4id your mother ~ome to fhi% country? A §Hhe ¢ame here
in 189&,
What tize in 18987 A It was =ither in October or liovember I d
don't remenmber which.
Your father is dead? A Yes,s i ,

Cross examination hy Mr, Cornish,

You were born in Texas? A Yes,sir.

In what county? A Houston County.

You lived there continuously how 1aww? A I think I was about
fourteen vears old when V’ama moved from there,
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Q@ Where did vou go? A To Wise county.

Q@ How long did you live in that county? A I moved from there

when I married.

Q@ You are a daughter of P, D. Durant? A No,sir; of Nancy Lee

Cundiff,

Q@ You lived in wvarious counties in Texas continuously until what
Year when you moved here? A Until 1896,

@ You never moved to the Nation bhefore that time? A No,sir.

Q VWhere were you living in the middle of the summer of 189679 A
We moved in September 1896,-~I1 was in Texas.

Q@ In June 1896 yoéu were living in Texas? A Yes,sir.

Yr, Ralls:

Q Were vou here at the time vou applied to the Dawes Cormission .
A R. Durant fixed up the apnlication for vou did he? A I guess
80, he was the attorney,

0 Wemwxxxx Wherewere vou living at the time the application
was Tildxto the Dawes Commission? I& was filed on the 7th dg
of September 1896, you know where you were living then? A
I don't think we eame here until the last September.

¥Mr. Ralls:

There 1s a case here of Yrs., Armstrong, as I understand it,
Mr. Harver represents them, Inasmuch as that cover the same
essential points as this case the testimony introduced will
neceggarily be the same as in this case. Perhaps we can intro-
duce o0ld man Dmrant at that time and have his tes timony acply
to this case, In this case we also want to subpoena the members
of the Cormiss ion to the Five Civilized Tribes, some meamber of
the Commiss ion to produce the Choctaw census rioll of 1898 and
we will show by that that Mrs., Cundiff is enrolled on that roll
and also that her husband is on that roll. Then we wish to show
by their records of these citizenship cases that Mrs. Cundiff
was admitted in 1896 and that no appeal was taken from that
decision. I also want to introduce a certified copy of the
Judgment of the United Etates Tourt of Appeals in a mandamus
suit against the Commigsion to the Five Civilized Tribes to
enroll Mrs., Cundiff, That came about in thds way that they
undertook to strike Mrs. Cundif?® from the roll; that case was
heard in the United states Court and the writ was granted, We w
want to flle & certified copy of that judgment.

We offer the application for enrollment filed before the
Commigsion; it appears that it was filed on the 10 th day of
September 1896, I suppose this was filed at the garne time-gworn
to on the 1lth day of August 1896, It arpears to bhe attached
to the other papers.

¥r. Cornish:

We object to the introduction of the paper referred to
except insofar as 1t identifies the apcvlicante as heing the
persons whose claims were passed on by the United States
Commigsion to the Tive Civilized Trihes.
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WMr. Ralls:

The petition for appeal has already been introduced in the
P. D. Durant case. We offer the judgment of the United States
court admitting among others the applicant and her children
to citizenship; we offer the judgment of the Cormission to the
Pive Civilized Tribes rendered on the 2nd day of necember 1896
and the petition for appeal from the judgment of the Commission
filed in the Unlited States Court February 30, 1897.

Mr, Cornish:
We object to the introduction of the paper referred to
except insofar as it identifies these present applicants as the
pergons whosgse clalms were passed on by the United States Court,
¥r. Ralls:

Ve offer the answer of the Choctaw Nation on the 10th day
of Octobher 1896,

Mr, Cornish:

The nations object and urge the same objections heretofore
stated against like papers,

Mr. Ralls:

We offer the answer of the Choctaw Natlion filed in the
United States Court on the 25th day of February 1897.

Mr. Cornish:

The Nations offer the same objections.
Mr. Ralls:

I think that covers the records evidence in the case,
Mr. Cornish:

Before passing from this case the Nations wish to ask that a
duplicate of the record made in this case be transferred and
made a part of the case of P. D, Durant, number 8 and that a
duplicate of the record in the case number 8 be transferred
and made a part of this record.

¥r. Ralls:

I understand that there is nothing introduced by the ations
in the P. D, Durant case as yet,

I T


http://Ba.ir.rn

BEFORE THE CHOCTAW AND CHICXASAW CITIZENSHIP COURT SITTING AT SOUTH

WeATESTER, INDIAT TERRITORY, DECEMBER TERM 1903,

Decemher 3, 1903,

Verna D, Potts, =t al,,

VE e

Choctaw & Chickamaw Netions,

Je« G. Ralls for the plaintiffs,

Mansfield, McMurray & Cornish for the Defendants,

Nancy T.ee Cundiff, recalled for further cross-examination

testified as follows:
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Cross examination by Mr., Cornish.

You were about sixteen years old when yvou gtarted from Tisho-
mingo County, Mississippi? A Yes,s ir,
gou made the start from your home in Tishomingo County? A
es ,sir,
Which way dld you travel from there? A To Memphis,
How many wagons did your father have? A Two or three,
There were vour father and the members of vour family; were
there any other emigrants with vou? A YNo,sir; on}y what he
had hired to drive the wagons,
Then vou crossed the river at Memphis? A Yes,slr.
Traveled overland? A Yes,sir.
Then vou went to Little Rock? A Yes,sir.
What was vour route from Little Rock? A I can't tell vou but
we crossed Red River at the mouth of Mill Creek,
Where was Mill Creek? A Mill Creek I think is the line between
ﬁgkanaaa and Texas and the mouth of Mill Creek empties into Red
ver.
Then vou went from Little Rock and crossed Red River at the
mouth of Mill Creek and then went on into Texas? A Yes; but
we followed on and went to Doaksville,
How long d id you stay at Doaksville? A About five or aix weeks
Then you went back to Texas? A Yes,sir.
gpur history in Texas is as you have heretofore gtated #t 7?2 A
ep ;E‘iro y
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In the Choctaw and C_ickasqaw Citizenship CYurt,
Sitting at South Mc Alester, 1.7, February 27, 1904,

LA R

Verna D, Potts, et al,

The Choctaw and Chlckasaw Nations,:

* %R BB R

Present and presiding the Hons, Walter 1. wegver
and Henry ©, Foote, Associate Judges of said Court,
J.B, Ralls, Attcrney for Plaintiffs,
Mansfield, M¢ Murray and Cornish, for Dafenﬁmnts;
*iiﬁi‘
- This day this cause c¢owing on further t: be heard the
following'praeeédings were had to-wit;

Mr. Mansfield;
The Pottes Case is parallel €o the P.D.Durant case

No, 8/ and the testimony has already been taken and we submit
the cuse with the statement that we wish the testimony in

that case to apply in this case,

LA L LR R 2



In the Choctaw and Chickasaw Citizenship Court, sitting et South
MeAlester, in the Central Distrlct of the Indian Territory,

March Term, 1904,

Verna D, Potts, et al,,

V8. Hos 99

=& S% S» &5 Be

Choctaw and Chickasaw Hationse
DECREE OF COURT .

On this Rlﬁﬁ day of March, 1904, this cause coming on
for final decision, the smse having heretofore been mubmitted upon
the law und the evidence, and the Court being well and sufficiente
ly edvised in the prerises, doth find that the plaintiffs, Verna
D. Potts or Verena Davis Potts, Mary J. Potts, ¥Wm. Edward Potte
or Zdward Fotte, Robt. J. Cundiff or Reobert J. Cundiff, Robt.
Sidney Cundiff or Robert 8, Cundiff are not entitled to be
deemed or declered citizenes of the Choctaw Nation, or to
enrollment =s such, or to any rights whotever flowing therefrom,

17T IS THEREFCOIR ORDERED, ADJUDGED AND DECREED thet the
petition of the plaintiffe Verns D. Potts or Verens Davis Potts,
¥ary J. Potte, Wm, Hdwerd Poite or ¥dward Yotts, Rebt. J. Cundiff
or Robert Je Cundiff and Hobts Sidney Cundiff or Hobert 8. Cundiff
be denled, snd thet they be declared not citizens of the Chootaw
Hation, end net entitled to enrollment as such citizens, and not
entitled to any righte whatever flowing therefrom.

R R R R R R AR R R R
Chief Judge.

BABLRBRBED RN EP I BRI IP RO RO RS RE S IR
Associate Judi e
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Associate Judpe.



she lived in the State of Texas. Upon another guestion by
him which stated that her application for citizenship be-
fore the Commission to the Five Civilized T ribes was filed
on the 7th dsy of Se;tember, A, D, 1896, and inquiring also
where she then lived, she replied that she did not think
"we coe here until the last of September®, meaning that of
1898, It is therefore plain that the claimant did not even
live or reside in the Indian Territory, vhen she petitioned
for citizenship, which is also fatal %6 her claim here,
Another statement she makga is that her mother Nancy Lee
Cundiff, did not come to this country, maniné‘” the Indian
Territory, until 1898, Vet Mrs, Cundiff wae made a citizen
by the Choctaw Council in 1898,

It is clear that none of the asppellants herec are
entitled to be declared c itizens of the Choctaw Nation or to
enroliment as such, or to anv rights which flow theref rom,
AND IT IS S0 ORDERED

(signed) W, &, Foote,
Associate Judge,

We concur:

(Signed) Sppncer B, Adams,
. Chief Judge,

(Signed) Walter L, Weaver,
Associate Judge,



In the Choctaw and Chickasaw Citizenehip Court, sitting at
South MeAlester, in the Central Distriet of the 1Indian
Territory, in the Choctaw Nation, March Term, 1904,

Verna D, Potts, et al,
Appellants,
vs, ¥o, 899
Choctew and Chickasaw Yations,

Appellees,

OPINION by FOOTE, Associate Judge.

This csuse wes comeolideted in ths Court below,
with the ¢ase of P, D, Durant, et al, but comes here on &
sperate avpeal,

It dependes for its dec is ion on one of the guestions
involved in the P, D, Durant case, that is to say if the
spplicsnts here and P, D, Durant are descendsnis of Jeffersem
Durm $, & Chootaw Indlen or mot, and by sgreement the evidence
taken there is to be wed here and vice versa #0 far as
applicable in essch case,

As we have determined in the case of P, D, Durant,
et al vs, the Choctawasnd Chiciasaw ¥ations, Wo, 8, on the
Choctsw Dooket of this Court, that the cowon snesstor of the
cla fments here, snd of the clasimants there, wss not sn Indisn
nmaed Jefferson Dursnt, but s man named Jesse Duren, who died
in Texas, and that P, D, Durant and others had no Choctaw
Indisn blood, and s ve no reason to change that view on all
the evidence in both cases, so we hold in this case, that the
claimants here have none,

Purthermore the daimsnt, Verna D, Potts, in answer
t0 a question of her attormey, atated that wp to 1896,
= |
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